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1. Algemeen 
 

1.1. Samenstelling 
De opleidingscommissie (OC) van Biologie had in het academisch jaar 2006-2007 de volgende 

samenstelling: 

 

Docentleden:  dr. Marie-Jose Duchateau (Gedragsbiologie) 

drs. Anje de Graaf (Moleculaire Celbiologie) 

dr. Luis Lugones (Microbiologie) 

dr. Ton Peeters (Ecofysiologie van Planten) 

dr. Kees Rodenburg (voorzitter (vz); Endocrinologie en Metabolisme) 

dr. Fred Wiegant (Moleculaire Celbiologie) 

 

Studentleden:       Benafshed Etemad 

  Mitzy Kennis (gestopt september 2007) 

Lise Klunder (gestopt maart 2007) 

Clifford de Lannoy 

Jeffrey van Lent 

Hans Smit (vice-vz; gestopt september 2007) 

Gijsbert Werner (maart 2007; volgt Hans Smit op als vice-vz) 

 

Secretaris:  drs. Frans J.A.J. Meeuwsen  

 

Notulist:  Maartje van Stiphout (heeft enkele vergadering kunnen notuleren) 

 

1.2 Vergadermomenten 
De commissie vergaderde 11x (van september t/m juni), op de tweede donderdag van de maand van 

15-17 uur. 

 

2. Uitvoering van het beleidsplan 2006-7 
Het vastgestelde beleidsplan is op alle punten uitgevoerd. Het 1e beleidspunt kwaliteitzorg wordt hier 

specifiek genoemd omdat het een groot en veelomvattend onderwerp is, waarmee we slechts in 

stappen een einddoel kunnen bereiken. Ook wordt in dit kader genoemd de door de OC-B 

geadviseerde voortzetting van de uitwerking van het vaardighedenproject. De onderwijsdirecteur heeft 

dr. F. Wiegant opgedragen het project vlot te trekken en een inventaris te maken van vaardigheden in 

jaar 2. 

 

 

3. Kwaliteitsbewaking Onderwijs 
 

In het afgelopen jaar onderscheidde de commissie twee aspecten van de kwaliteitzorg: 1. het 

functioneren van de electronische studentenenquête (E-enquête) als kwaliteitzorginstrument en wat 

daar omheen mee te maken heeft en 2. kwaliteitzorg als geheel.  

 

1. De uitvoering van de E-enquête als meetinstrument van de onderwijskwaliteit is gestandaardiseerd 

en een concept-procedure opgesteld. De procedure is georganiseerd in vier fasen; 1. contact met 

coördinatoren over aanpassingen van evaluatievragen en het openstellen van de enquête; 2. de 

bespreking van de uitslagen in de commissie; 3. de schriftelijke communicatie over de uitslag met 

de coördinatoren; 4. de coördinatorreactie). De uitvoering van alle fasen verloopt echter nog niet 

optimaal. Deze problemen zullen in het collegejaar 2007-8 worden opgelost door de 

verantwoordelijken voor de uitvoering drs. J.D. Fokker (Informatica) en F.J.A.J. Meeuwsen, 

secretaris van de b-OACB. Handleidingen voor alle fasen zijn/zullen worden opgesteld om het 

proces te stroomlijnen. 
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2. Over de kwaliteitzorg van het bachelor biologieonderwijs is op verschillende manier vorm 

gegeven: 1. analyse van de enquêteuitslagen en communicatie daarover met de 

cursuscoördinatoren, 2. dialoog met de onderwijsdirecteur (Prof. dr. J.C.M. Smeekens) en het 

hoofd bacheloronderwijs (dr. F. Warnaar)*, 3. adviezen aan de onderwijsdirecteur.  

 

* Vorig jaar werd in het jaarverslag het moment van de zelfevaluatie en onderwijsvisitatie van het 

biologieonderwijs foutief vermeld. Deze zullen zijn in respectievelijk 2010 en 2011. 

 

3.1 Resultaat van de cursusevaluaties 
De electronische studentenenquête (E-enquête) als (enige) onderwijskwaliteitmeetinstrument is voor al 

het onderwijs in de vier perioden uitgevoerd. Voor iedere cursus is een cursusrapport opgesteld en 

naar de coördinator gestuurd en meestal met de vraag om een reactie op voorgestelde verbeterpunten. 

Veel cursussen scoorde een gemiddelde van voldoende tot zeer goed (6 tot 8,5). Echter, ook in de 

cursus met de gem. score van 8,5 waren verbeterpunten te melden. De commissie heeft daarom een 

concepthandleiding opgesteld om de beoordelingen te uniformeren. Omdat de uitvoering hiervan 

consequenties heeft voor het handelen van docenten en coördinatoren is een advies hierover naar de 

onderwijsdirecteur gestuurd. Ook is het voorstel gedaan om de beoordelingen in tabel vorm in kaart te 

brengen zodat in een overzicht de stand van het totale curriculum kan worden bekeken. Dit voorstel 

wordt momenteel uitgewerkt. 

 

Een serieus probleem werd gesignaleerd bij de studieresultaten van de eerste-jaars studenten. Voor 3 

van de 5 cursussen van de eerste 3 perioden was het slagingspercentage nl. onder de 50%. Hierover is 

en advies naar de onderwijsdirecteur gestuurd (zie 4. Uitgebrachte adviezen). 

 

 

4. Uitgebrachte adviezen 
In het collegejaar zijn adviezen uitgebracht aan het onderwijsbestuur en andere betrokkenen (een 

advies naar de onderwijsdirecteur is met een uitzondering, altijd gepaard gegaan met een cc. naar het 

hoofd bachelor onderwijs Biologie) 

 

Avies over (met vermelding van datum advies):  

 

1. beoordeling van de cursussen gegeven in laatste periode van het collegejaar 2005-6 en de 

eerste 3 van het collegejaar 2006-7 naar alle betrokken cursuscoördinatoren: diverse data 

  

2. het OER voor de bachelorfase is besproken en van een voorgenomen positief advies voorzien 

naar onderwijsdirecteur, hoofd bacheloronderwijs, onderdeelscommissie Biologie (informeel), 

faculteitsraadsleden voor Biologie, OC-ß (zie onder 6. Overig): dd mei en juni 

 

3. toekomstig contact OC met de onderdeelscommissie (voorheen departementsraad): mondeling 

advies aan Hans Goedemans (vz. departementsraad/faculteitsraad): Advies: contact zoeken op 

momenten dat in de onderdeelscie onderwerpen besproken worden die onderwijs aangaan, de 

vz/vice-vz van de OC uitnodigen: dd feb 07 

 

4. Slagingspercentages 1e jaarscursussen: dd 11-04-07 

 

5. Ontwikkeling van een Excellent Tracé voor de opleiding Biologie: mondeling advies aan dr. 

Adri Thomas (Advies: animo peilen; niet doen, indien geen animo voor): dd april -07  

 

6. Plan over nieuwe aanpak onderwijskwaliteitzorg mbt. verantwoordelijkheden rondom de 

onderwijsevaluaties: dd 09-05-07 

 

7. Communicatie naar docenten van de uitwerking van OER art. 5.1.3. en het GPA: dd 04-06-07 
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8. het gebruik van het portfolio door Biologiestudenten (advies naar de coördinator van de 

organisatie rond het portfolio, dr. Adri A.M. Thomas, met cc’s naar onderwijsdirecteur en 

hoofd onderwijs): dd 21-06-07 

 

9. Onderwijstoetsing: dd 21-06-07 

 

10. Onderwijsvrije periode voor docenten: dd 21-06-07 

 

11. deelname van een biologiemedewerker aan Cie Onderwijscentrum Noord-westhoek: dd 19-

03-07 (met cc naar studentbestuurslid Biologie) en 22-6-07 

 

12. Bindend studie advies (BSA): dd 22-6-07 

 

13. Zorg over het grote aantal 1e jaars studenten voor de onderwijsorganisatie in aankomende 

collegejaar (cc. ook naar OC-ß): dd 22-06-07 

 

14. Het lage slagingspercentage (< 50%) bij 1e jaars cursussen: dd 22-06-07 

 

15. Advies aan onderwijsdirecteur over overvolle agenda van de secretaris van de b-OAC-B en de 

consequentie ervan voor het functioneren van de commissie. dd 22-06-07 
 

 

5. Uitnodiging sprekers ter informatievoorziening, of advies aan- of 

door- de commissie 
 

Het studentlid (Lisette Dekker) van het bestuur heeft iedere OC vergadering bijgewoond. 

 

In november 2006 heeft de voorzitter van de bachelor OC-Biomedische Wetenschappen (BMW) dr. 

Adri Thomas de vergadering bijgewoond om eens te kijken of de twee OC’s mogelijk samen 

onderwerpen kunnen aansturen. 

 

De onderwijsdirecteur en het Hoofd bachelor onderwijs Biologie: over onderwijskwaliteitzorg, 

bindend studieadvies en andere door de OC voorbereide informatie in de januari vergadering. 

 

Het Hoofd bachelor onderwijs Biologie voor bespreking van het OER in de maart en mei 

vergaderingen. 

 
 

6. Overig 
 

Beleidsplan 

Voor 2006-2007 is een conceptbeleidsplan opgesteld dat is goedgekeurd door docenten en 

studentengeledingen en dat als werkdocument is gebruikt (voor uitwerking ervan zie boven).  

 

Bioscope 

De commissie heeft vier keer verslag gedaan van haar activiteiten in Bioscope. 

 

OC-ß 

Kees Rodenburg en Hans Smit zijn aangemeld als leden voor de nieuw opgerichte OC van de 

bètafaculteit (OC-ß) en hebben deelgenomen aan twee bijeenkomsten van deze OC. 

 

Status Opleidings(advies)commissie 
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Door de oprichting van de OC-ß is de status van de OC-B veranderd in een opleidingscommissie met 

een gemandateerde adviesbevoegdheid en heet daarom in het vervolg (bachelor) 

opleidingsadviescommissie Biologie (b-OAC-B). 

 

Oprichting van de opleidingsaviescommissie voor het biologie masteronderwijs 

Vanuit de OC van de Graduate School of Life Sciences en de organisatie van de bètafaculteit belast 

met het masteronderwijs werd geconstateerd dat de kwaliteitszorg voor het biologie masteronderwijs 

tijdelijk niet goed genoeg was. Hiertoe is de OAC voor het biologie masteronderwijs (m-OAC-B) 

geïnstalleerd (moet nog worden geformaliseerd) die actie heeft ondernomen betreffende de 

problematiek. 

 

 

Namens de commissie, Kees W. Rodenburg (vz),  

 

 

Utrecht, 28 september 2007 


